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Hanga (BVB): Faptul ca în România acum se acumuleaza resurse pentru investitii

genereaza nevoia oamenilor de se educa

Faptul ca în România acum se acumuleaza resurse pentru investitii genereaza nevoia oamenilor de se educa,

de a învata cum sa-si utilizeze mai bine resursele, a declarat, joi, Radu Hanga, presedinte Bursa de Valori

Bucuresti, la cea de-a VII-a editie a Conferintei Internationale ISF "Calitatea în serviciile financiare. Cum

putem avea consumatori mai informati?".

 

"Vorbea Horia Braun de la Erste Asset Management despre acumularea financiara scazuta din România si personal

cred ca de acolo pleaca totul. Adica noi suntem într-o piata în care traditional nu au existat foarte multe resurse

acumulate. Ceea ce vedem ca se întâmpla acum este o schimbare semnificativa de trend din punctul acesta de

vedere si cel mai bun indicator este ceea ce se întâmpla în zona bancara. Daca ne uitam la zona bancara si daca ne

uitam la nivelul depozitelor persoanelor fizice în sectorul bancar o sa vedem ca acestea au ajuns la un nivel record,

274 de miliarde de lei, cred, depozite persoane fizice la sfârsitul lunii trecute. Daca ne uitam la ultimii 6 - 7 ani, o

sa vedem rate de crestere de peste 10% de regula în fiecare an, din punct de vedere al depozitelor bancare. Deci,

practic, în societatea româneasca se acumuleaza resurse, se acumuleaza depozite si Banca Nationala vedere foarte

bine aceasta. În paralel, ce se întâmpla? Am vazut o scadere a nivelului dobânzilor. Daca acum 10 ani dobânda de

interventie a Bancii Nationale era aproximativ 8 procente, acum suntem suntem sub 2 procente. Sigur, s-ar putea

sa mai vedem cresteri, însa cifrele ramân incomparabile. Adica vorbim despre un nivel mult mai mare de resurse

disponibile si vorbim despre dobânzi mult mai scazute pentru aceste depozite", a afirmat Radu Hanga.

 

În acest context, potrivit presedintelui BVB, se observa o crestere a industriei de asset management, în principal în

zona fondurilor de pensii, fiind acumulate pe piata locala 16,6 miliarde de euro, dintre care peste 20% sunt alocate

catre investitii în piata de capital. O mare parte din acesti bani ajung si finanteaza companiile listate la bursa.

 

"Practic, aceasta cerere a ajutat foarte mult piata. Daca ne uitam la performanta pietei de capital, o sa vedem plus

230% din 2012 pâna acum, cea mai buna performanta din Uniunea Europeana. Deci, o piata în care s-au acumulat

resurse, în care acumularea aceasta de resurse s-a reflectat în cresterea valorii companiilor si aceasta crestere a

valorii companiilor, a evaluarii, a determinat si determina cresterea interesului pentru Bursa. Şi aici cred ca

ajungem într-adevar la subiectul educatie financiara si la ceea ce ne dorim cu totii sa facem. O piata în care se

acumuleaza resurse, o piata în care oamenii încep sa aiba bani si încep sa caute alternative pentru investitii, pentru

utilizarea mai buna a banilor lor. Este o piata în care oamenii au nevoie sa învete, sa se dezvolte. Şi aici este vorba,

cred eu, apropo de a fi mai prietenosi noi cu noi, de a ne recalibra modul în care ne uitam la procesul acesta de

educatie. Adica întrebarea e: procesul acesta de educatie este un proces care începe într-un punct, în punctul A, si

se termina în punctul B, dupa care piata merge mai departe, însa educatia se opreste sau este un proces continuu?

Putem sa împartim lumea între educati si needucati? Eu cred ca noi toti suntem de acord ca nu este cazul. Noi toti

suntem educati în anumite domenii, suntem mai putin educati în alte domenii si toti încercam sa ne dezvoltam.

Faptul ca în România acum se acumuleaza resurse pentru investitii genereaza pâna la urma si nevoia

ecosistemului, genereaza nevoia oamenilor de se educa, de a învata cum sa-si utilizeze mai bine resursele, daca

vorbim despre investitori si daca ne ducem catre companii, companiile la rândul lor învata cum pot mai bine sa

acceseze resursele care încep sa fie mai abundente si pe piata locala", a sustinut Hanga.

 

El a precizat ca educatia se împarte în doua arii mari: cea a dezvoltarii companiilor, pentru învata sa acceseze

resursele disponibile, si aria dezoltarii personale a investitorilor, pentru a învata sa-si valorifice mai bine resursele. 
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